
SCHIMBAREA 

NEVĂZUTĂ 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pastor Paul Hamilton 



2 

 

Schimbarea Nevăzută Pe Care 

O Face Dumnezeu 

 
Pastorul Paul Hamilton 

 

Exodul 34:27-35 și  II Corinteni 3 

 
Introducere  

Noi vom citi II Corinteni 3, pasajul unde este comentat 

Exodul 34. În Exodul 34 se vorbește despre a doua 

coborâre a lui Moise de pe munte. Vă amintiți, prima 

data când el s-a coborât de pe munte cu cele două table 

cu poruncile Domnului, și le-a stricat văzând idolatria 

copiilor lui Israel care se închinau vițelului de aur. 

Legământul a fost distrus imediat ca și tablele de piatră. 

Dar în Exodul 34, Cuvântul Domnului a fost scris pentru 

a doua oara pe table de piatră. Moise se cobora în vale cu 

cele 10 porunci însă ceva s-a întâmplat cu el, ceea ce el 

nu a observat. Însă oamenii care-l știau Aaron și bătrânii 

poporului l-au privit și au văzut că fața lui strălucea. 

Lor le era frică și s-au dat înapoi. Ei nu știau ce 

trebuia să se întâmple mai departe. Și din cauză că 

fața lui strălucea foarte tare, el trebuia s-o acopere cu 

un voal. Însă atunci când el se înfățișa înaintea lui 

Dumnezeu el nu avea nevoie de voal. Dar pentru că 
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oamenii se temeau să se apropie de el atunci când el 

se cobora de pe munte el trebuia să-și acopere fața. 

 

Frați și surori dacă ceea ce am citit în Exodul 34 este 

sfârșitul istoriei eu nu știu ce am fi gândit. Probabil 

aceasta a fost interesant. Dar noi am putea să scăpăm din 

vedere scopul. 

Tot ce a fost scris de demult, a fost scris pentru 

învățătura noastră. 

 

Deci, aceasta a fost scris pentru noi. 

 

În II Corinteni 3, Pavel este folosit ca un instrument 

pentru a ne arăta cum tot acest lucru s-a desfășurat. 

II Corinteni 3:5 noi vedem o reprezentare la ceea ce s-a 

întâmplat cu Moise. Ceea ce s-a întâmplat cu Moise i s-a 

întâmplat cu adevărat lui. Dar în II Corinteni Dumnezeu 

ne arată de ce i s-a întâmplat cu adevărat lui. 

II Corinteni 3:5-12 

Aceasta este un contrast cu Vechiului Testament pentru 

că acolo nu era o simplitate a vorbirii. Lucrurile erau 

reprezentate prin metafore. Deci, acolo nu era o limba 

simplă înțeleasă de toți. Iată de ce oamenii din ziua de 

astăzi spun, „Îmi este greu să înțeleg Vechiul 

Testament.” Și iată de ce trebuie adusă o luminare prin 

cuvintele Noului Testament. 

Versetul 12-17 

Nu încurcați standardele și legalismul. 
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Țineți minte că deșertăciunea lumească este o 

problemă spirituală, nu o problemă exterioară. 

Exteriorul dezvăluie ceea ce este în interior. 

Versetul 17-18 

Eu aș vrea să vă arăt că voi aveți acest comentariu o 

legătură directă cu acest comentariu între Moise și 

Legea. Ambele lucruri sunt prezente aici. Legea aici 

este numită îngrijirea de moarte. Se spune că este 

glorioasă, dar era o glorie în care nu te putea uita. 

Deci, atunci când ne uităm la îngrijirea de moarte 

vedem câteva lucruri: 

1. Legea era perfectă. Era o lege perfectă 

pentru că era făcută ca să ne arate că noi 

suntem neștiutori de Dumnezeu și păcătoși. 

Privește la Romani 3:19-20. 

Legea a fost dată oamenilor ca să-i liniștească din 

vinovăția păcatului. Este dată ca și un standard perfect ca 

să arate că noi nu trebuie să ne dezvinovățim, că nu poți 

să faci scuze pentru păcatul tău. Oprește-ți gura și 

încearcă să înțelegi atunci când privești în lumina legii 

lui Dumnezeu. Noi suntem vinovați. 

Romani 3:20 

Această lege ne este dată pentru a ne arăta cine suntem. 

Tine minte, legea lui Dumnezeu este legea lui 

Dumnezeu. Tu nu poți să alegi să fii sub legea lui 

Dumnezeu sau nu. Noi vom fi judecați după 

standardele legii lui Dumnezeu dacă nu am rezolvat 

problema păcatului nostru până acum. Biblia spune că 

vine o zi când fiecare persoană în parte va sta în fața lui 

Dumnezeu. Moarte nu este un gând îndepărtat că va veni 
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cândva numai nu în timpul apropiat. Când vei muri tu nu 

vei avea șansa să te întorci înapoi în viață. 

Ei vor fi judecați după standardele legii lui 

Dumnezeu. aceasta este o judecată unde tu vei fi găsit 

vinovat. Scopul Legii în Biblia noastră perfectă este 

de a ne arăta cine suntem! 

2. Legea n-a fost dată doar pentru a ne arăta 

că suntem neevlavioși și păcătoși, dar de 

asemenea a fost dată pentru a ne arăta că noi 

nu putem s-o ținem cu puterile noastre. 

 Deci, nu este cazul ca noi să ținem legea? Dar însăși 

legea a fost creată pentru a ne arăta că noi nu avem 

puterea s-o ținem. Ea ne arată ceea ce suntem și ceea 

ce nu putem fi. 

Privește la Romani 5:6 

Neîmputernicirea ne arată că noi nu avem puterea de a 

păstra legea lui Dumnezeu. tu nu ai în tine însuți acea 

putere de a păstra legea lui Dumnezeu. Deci, dacă încerci 

s-o faci în propria ta putere, tu vei eșua. Unica putere pe 

care o ai este cât de mult din Cristos ai în tine. 

Deci, Legea a fost pentru a ne arăta că suntem 

neevlavioși și că nu putem s-o ținem cu propriile 

puteri. 

3. Legea a fost creată pentru a ne arăta 

cantitatea păcatului prezentă în viața fiecăruia 

din noi. 

Romani 5:20 

Legea a fost creată pentru a ne arăta în lumina legii Sale 

perfecte cât de mare ne este păcatul. 
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4. Nu doar a fost o lege perfectă, dar este și o 

arătare parțială a lui Dumnezeu care a venit 

prin această lege. 

Ca și voalul lui Moise, legea n-a putut să-l dezvăluie pe 

Dumnezeu în toate atributele Sale. 

Legea ne arată măreția lui Dumnezeu și sfințenia Lui.  

Ne arată că Dumnezeu va judeca păcatul. ne dezvăluie 

acele atribute a lui Dumnezeu care ni s-au arătat. 

Evrei 10:28 

Aceasta era o viață trăită conform legii. Dacă noi am fi 

fost acolo, câte mărturii am fi avut din parte altora care 

arată păcatul și nelegiuirea noastră? Eu nu vorbesc doar 

despre oameni. Dar vorbesc despre afecțiunea propriului 

nostru păcat care va vorbi împotriva noastră. Și aceasta 

va fi de foarte multe ori. 

Mai mult decât 2 sau 3 ori pentru că noi suntem 

încălcători ai legii. 

• Deci, în arătarea parțială a lui Dumnezeu, noi 

vom arăta foarte josnic în comparație cu El. 

Și aceasta doar cu o parte a Lui pentru că noi 

niciodată nu l-am văzut în întregime. 

• Dacă noi am fi avut legea lui Moise și nimic 

altceva, noi tot încă am fi privit la Dumnezeu 

printr-un voal. Noi am fi văzut doar o parte a 

lui Dumnezeu. 

• Astăzi sunt oameni care poate chiar și aici 

unde vezi doar o parte din Dumnezeu, sunt 

oameni care încă mai privesc la Dumnezeu 

printr-un voal. Unicul Dumnezeu pe care ei îl 
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cunosc este Dumnezeul cel aspru, Dumnezeul 

legii, Cel fără de milă care va judeca cu doi 

sau trei martori. Uneori cel de la amvon îl 

reprezintă pe Dumnezeu parțial. Legea a 

putut să ni-l dezvăluie în parte. 

Privește  la II Corinteni 3:15 

În zilele noastre voalul încă mai este prezent dacă tu îți ai 

privirea țintită spre Moise. Dacă tu ai doar acea privire 

parțială, tu continui să privești la Dumnezeu prin voal. 

Deci, este o lege perfectă și o privire parțială. 

 5. Notează următorul lucru menționat: este o 

glorie specială. 

Era o glorie specifică la această lege. 

Privește la II Corinteni 3:7 

Legea a fost numită glorioasă. Era numită glorioasă 

pentru a înstrăina pe oricine cu excepția cuiva care îl va 

iubi pe Dumnezeu cu perfecțiune. 

 

Deci, ce s-a întâmplat atunci când Moise a venit cu 

acea glorie pe care o vedem că se vorbește despre 

lege. 

Aceasta nu a făcut ca să apropie oamenii de el, ci mai 

degrabă i-a îndepărtat de la el. Chiar și oamenii care-l 

cunoșteau pe Moise s-au îndepărtat de el. Deci, nu era o 

glorie care să-i apropie pe oameni de Moise, ci a fost o 

glorie care a cauzat înstrăinare. 

Iată ce a făcut legea. Legea a mărit păcatul nostru și a 

dezvăluit adâncimea înstrăinării noastre de 

Dumnezeu. 
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Ea nu putea să facă așa ceva, ci simplu ne-a arătat cât de 

departe noi suntem de Dumnezeu. Ea ne-a cauzat să ne 

dăm seama cât de departe suntem de Dumnezeu în 

lumina acestei Glorii. Este o glorie a scenei cerești care 

este dezvăluită de favoarea Revelației. Diferența atunci 

când vedem priveliștea cerească este că noi îl vom 

cunoaște pentru că îl vom vedea așa precum este, și vom 

fi ca El. 

Deci problema păcatului nu va fi înstrăinată în cer. Ci 

tu cei avea gloria sfințeniei lui Dumnezeu. 

Moise trebuia să-și acopere fața cu un voal pentru că de 

altfel el nu putea nici să se apropie de ei și să vorbească. 

El trebuia să ascundă acea glorie, însă când mergea 

înaintea lui Dumnezeu el își scotea voalul de pe față 

pentru că nu era necesar să-și ascundă fața. Aceasta era 

normal pentru Dumnezeu. 

Dar cu oamenii păcătoși este cu totul altfel, aceasta îi 

înstrăinează. Iată de ce Biblia spune că este un lucru 

înfricoșător să cazi în mâinile unui Dumnezeu 

mânios. 

Deci, ei s-au ascuns de la fața lui Moise. 

Aceasta ne arată că gloria legii a fost făcut pentru a 

dezvălui păcatul într-un mod înfricoșător. 

În aceste zile mozaice, apropierea de Dumnezeu era doar 

prin ofranda de sânge. Deci, era o lege asociată cu acest 

lucru, dar nu era o glorie care te aducea înăuntru. 

 6. Nu era doar o privire parțială ci și un 

schimbător fără putere. 

Prin aceasta eu vreau să spun că legea nu putea să facă 

nimic pentru a schimba oamenii și comportamentul lor. 
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Noi trebuie să ne amintim de acest lucru în această zi. 

Pentru că legea niciodată nu a fost creată pentru acest 

scop. Dacă eu aș fi venit astăzi cu o predică cu privire la 

legea lui Dumnezeu, aceasta ar fi putut să aducă 

convingere de păcat, și vă v-ar confrunta cu păcatul 

vostru. Dar aceasta nu vă va apropia de Dumnezeu. 

Legea de la ea însuși nu este un pod. Legea dezvăluie 

înstrăinarea. Ea te va cauza să-ți dai seamă unde te 

afli. Cristos te va aduce la El. 

Legea este o îngrijire de moarte. Ea n-a fost niciodată 

un instrument al transformării. Nimeni nu va primi o 

schimbare a vieții prin predicarea legii. Predica legii 

dezvăluie păcatul. predica legii dezvăluie sfințenia lui 

Dumnezeu. Predica legii ne înstrăinează. Dar nimeni 

nu primește o schimbare în viață de la astfel de 

predică. Aceasta nu schimbă vieți. Legea niciodată n-

a fost creată pentru a face acest lucru. Ea este numită 

îngrijirea de moarte. 

Ea a fost creată ca să aducă o osândă morții. 

7. Următorul lucru pe care-l vedem este că 

legea a fost dată într-o   parte. Ea a fost 

înlocuită prin slujba aducătoare de har. 

II Corinteni 3:6 este numită Noul Testament.  

Versetul 9 „...serviciul dreptății;” 

Este aducerea Duhului și a vieții. În versetul 6. nu era o 

distrugere totală a legii, ci era cineva care a înlocuit 

legea. 

Un lucru a cauzat ca alt lucru să fie pus deoparte. 

Legea era prezentă dar o lege mai mare a lui Isus 

Cristos a înlocuit-o în Noul Testament. 
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Biblia spune, Unul mai glorios a venit în locul ei. 

II Corinteni 3:11 

El vorbește despre Cristos și ce El a făcut! El a înlocuit 

legea. Deci, voalul nu este scos de pe fața lui Moise, 

dar într-o zi Moise nu mai era prezent (în tip). Și 

totuși voalul rămâne pentru cei ce-l caută pe 

Dumnezeu prin lege. Ei vor avea o părere distrusă 

despre Dumnezeu. 

Privește la II Corinteni 3:14-15 

Voalul este înlăturat. În Cristos tu nu ai nevoie de un 

voal, dar fiind sub lege tu încă mai păstrezi acel voal. Tu 

îl vezi pe Dumnezeu doar dintr-un punct de vedere și 

iată de ce diavolul vrea să-l ascundă pe Cristos de la 

noi. Iată de ce predica lui Cristos este supremă și 

superioară. Iată de ce trebuie să te concentrezi la Cristos. 

Biserica este o expresie al dragostei tale pentru Isus 

Cristos. Dușmanul vrea să-l ascundă pe Cristos de 

ochii tăi. Odată ce o persoană primește salvarea, ea îl 

primește pe Isus Cristos. Ei îl văd pe Isus și aceasta 

este minunat și luminos. Este proaspăt. El ne-a luat 

povara păcatului nostru. 

Uneori în timpul călătoriei noastre prin viață noi îl 

scăpăm din vedere pe Isus. și noi ne întoarcem la voal. 

8. Adevărul practic a acestui lucru este acesta: 

în Cristos noi vedem ceea ce noi niciodată n-

am văzut prin voalul de pe fața lui Moise în 

lege. În lege este o vedere parțială a lui 

Dumnezeu. dacă noi niciodată n-am fi avut 

Noul Testament noi am fi avut o vedere 
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parțială a lui Dumnezeu. dar în Cristos noi 

vedem toată imaginea. 

Ioan 14:8-9 

Notează, „Cel ce m-a văzut pe mine l-a văzut pe 

Tatăl;”    

În Cristos noi vedem toată imaginea lui Dumnezeu. Dar 

în voalul legii noi vedeam doar parțial. Unele biserici și 

astăzi au o vedere parțială a lui Dumnezeu. ceea ce nu 

este întreaga istorie. Aceasta nu va face pe cineva să  

iubească mai mult pe cineva. Ci este mai degrabă o 

înstrăinare. Aceasta nu este ceea ce ar trebui să fie. 

Isus ni-l arată pe Tatăl fără voal și fără frică. Atunci 

când îl vedem pe Tatăl dezvăluit în Cristos noi nu ne 

dăm înapoi așa cum au făcut acei oameni când l-au 

văzut pe Moise. Noi nu facem acest lucru, noi nu 

fugim de la fața lui Dumnezeu. Ci dimpotrivă, atunci 

când îl vedem pe Tatăl în Cristos, noi ne apropiem de 

El. 

Ioan 6:37 Isus a spus, „Tot ce îmi dă Tatăl va veni la 

mine; și pe cel ce vine la mine nicidecum nu îl voi 

arunca afară;” 

Noi îl vedem pe Cristos în plinătatea Sa și în gloria Sa 

care a înlocuit-o pe cea dintâi glorie. Aceasta este o 

glorie care vorbește despre Viață și Duh, și nu despre 

moarte. Mesajul legii îți va ucide duhul și motivarea, îți 

va răpi bucuria. 

Frate, atunci când intri în a doua glorie și-l vezi pe 

Cristos. Aceasta este cea mai mare glorie despre care s-a 

vorbit vre-o dată. 
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Atunci când începi să privești la Isus cava se 

întâmplă. 

Privește la II Corinteni 3:18 notează, “suntem 

schimbați.”  Când noi privim la Cristos noi ne 

schimbăm. Iată puterea de a te schimba: Nu este prima 

slujbă aducătoare de moarte, ci este a doua glorie în 

Cristos, o cale mai înaltă și un lucru mai superior. 

Aceasta se întâmplă când noi ne lepădăm de rău și îl 

privim pe Dumnezeu în felul în care este El. 

II Corinteni 3:18 Rezultatul este: noi suntem 

schimbați. Notează instrumentul, „...prin Duhul 

Domnului.” 

 

Ceea ce se întâmplă este că ce ce privesc la Cristos au o 

schimbare care vine de la El. Este o voce în interior care 

spune, „Eu simt necesitatea să mă îmbrac într-n anumit 

fel. Eu simt necesitatea de a place lui Isus. eu vreau să 

merg la Biserică, eu vreau să citesc Biblia, eu vreau să 

am o relație și o părtășie cu Dumnezeu.” Aceasta nu este 

o regulă a bisericii, ci este ceva care vine de la 

Dumnezeu din interior. 

„Frate Paul, trebuie noi să-i ajutăm pe oameni să se 

schimbe?” Tu trebuie să i-l arăți pe Cristos. Atunci 

când îi arăți legea, tu îi îndepărtezi. Evanghelia 

trebuie să cuprindă întreaga istorie. Evanghelia 

înseamnă vestea bună, însă atunci când te oprești la 

lege, aceasta este o veste rea. 

Iată ce se întâmplă atunci când îl vezi pe Cristos. Este 

o concepția care i-a loc. Și acea schimbare se începe. 
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Privește la Proverbe 27. Ceva se întâmplă când tu 

privești la Cristos. Când tu îl vezi pe Isus ceva se 

întâmplă în duhul tău. Fraților, dacă vreți să 

predicați, atunci nu-l lăsați pe Isus în afara predicii 

voastre. Ridicați-l în slăvi pe Isus. 

Proverbe 27:19 

Notează, „Precum în apă, fața răspunde feței, tot așa  

inima omului răspunde omului.” 

Când privești în apă, îți vezi propria față. Se spune că 

este un nivel de comunicare care este mai presus de ceea 

ce este vizual, e de la inimă la inimă. Este o conecţie a 

inimilor. Este un sens uman adevărat. Tu îți reproduci 

inima ta în alții. Deci, vocea ta poate să spună ceva însă 

inima ta cu totul altceva. Noi ne conectăm la nivelul 

inimii. Uneori în predică omul poate să nu fie cel mai 

bun orator dar este o conecţiune a inimii. Tu simți 

aceasta de la inimă la inimă. 

Atunci când privești la Cristos tu primești două 

lucruri: 

1. O părtășie de la inimă la inimă. 

2. Și de la duh la duh. 

Este totul conectat la nivele diferite. Este un nivel 

nevăzut. Este o îndemnare de la Dumnezeu. Când începi 

să privești la Cristos, ceva se începe a întâmpla. 

Atunci când îți slăbește privirea de la Cristos, tu vei 

avea o vedere deformată a lui Dumnezeu, și te vei 

întoarce înapoi la privirea prin voal. 

Dumnezeu poate să te smerească dacă tu nu te vei 

smeri singur. 
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